
Escuela Joan Coromines de Mataro.

Desde hace l0 años la escuela utiliza las instalaciones del antiguo colegio Anxaneta que datan de los
años 60,  y fueron abandonadas a primeros de siglo: 

Se propone: “Elaborar el Proyecto Basico de la Escuela Joan Coromines de Mataró” para que lo 
utilice la Generalitat de Cataluña.

Objetivos:

 Mejorar la educación en la ciudad de Mataró.
 Favorecer la cohesión de los barrios de Mataró.

Acciones a realizar:

 El Ayuntamiento acordaria con la Generalitat de Cataluña, la cesión del Proyecto Basico una
vez realizado.

 El Ayuntamiento licitaria la realización del Proyecto Basico de la Escuela Joan Coromines.
 Seguimiento de la realización del proyecto por el Consejo Escolar Municipal.
 Una vez realizado el proyecto, lo pondria a disposición de la Generalitat de Cataluña.

Población afectada: Toda la ciudad ya que Mataró es una única zona escolar y en concreto las 400 
familias que escolarizan a sus hijos en la escuela Joan Coromines.

Impacto en la comunidad: 

1. El Eje Herrera que esta desarrollando la ciudad, precisa de servicios públicos, siendo uno de 
los más importantes tener una Escuela.

2. El proyecto favorecera la inversión en la ciudad de unos 6 millones de euros (coste de la 
escuela) con la correspondiente creación de puestos de trabajo asociados a la obra.

3. La construcción de la escuela favorecera el intercambio de alumnos de los barrios de 
Rocafonda y el Excorxador, que prevendra la creación de barrios cerrados en un futuro.

Acuerdo Social:

Adjuntamos Resolución Unanime del Pleno del Ayuntamiento de Mataró a propuesta del Partido 
Socialista de Cataluña, en el que se insta a la construcción de la Escuela Joan Coromines.

Justificación:

La construcción de colegios de Educación Primaria y la financiación de sus obras no es 
compentencia municipal, pero el Ayuntamiento es soberano para facilitar el proyecto a la 
Generalitat de Cataluña, o financiar a la Generalitat de Cataluña la construción de centros.



Aportamos noticias sobre la viabilidad de lo propuesto:

1. Noticia publicada en la web del Ayuntamiento, sobre el cobro por parte del Ayuntamiento de
Mataró de las obras de la Escuela L´Arboc y el Instituto Miquel Biada.

2. Noticia publicada en la que el Ayuntamiento de Barcelona, acuerda dentro del Consorci d´ 
Educació de Barcelona que asume el proyecto Ejecutivo para la construcición de la escuela 
de La Maquinista.

Presupuesto:

90.000 euros (iva incluido)



Anexo I
Notícies  »  L’Ajuntament insta a la Generalitat a incloure al pressupost de 2012 les obres de 
l’escola Joan Coromines 
Data publicació: 07/10/2011 

L’Ajuntament insta a la Generalitat a incloure 
al pressupost de 2012 les obres de l’escola Joan
Coromines
El Ple d’octubre celebrat ahir va aprovar per unanimitat una proposta de resolució presentada pel
grup municipal del PSC-PM en la qual insta el Govern de la Generalitat a mantenir el calendari i
pressupostar la construcció de l’escola Joan Coromines.

 
El text aprovat és el següent:
 
“L’escola  pública  Joan Coromines  ocupa,  des  de  la  seva  creació,  els  espais  de  l’antiga  escola
Anxaneta al carrer de Sant Pere i al carrer de Pascual Madoz. Va ser una ubicació provisional que
permetia l’entrada en funcionament d’aquest nou centre escolar públic en el centre de la ciutat amb
la  perspectiva  de  poder  disposar  d’una  nova  ubicació  fruit  del  desenvolupament  urbanístic  de
l’anomenat Eix Herrera.  El natural creixement en nombre de cursos i alumnes de l’escola Joan
Coromines fa que els espais inicialment assignats a aquesta escola es comencin a demostrar com a
insuficients per acollir correctament els nens i nenes de l’escola i possibilitar els espais suficients
per a la docència. Es fa doncs imprescindible, i al marge de les mesures que s’han de prendre durant
el temps que falta, la disponibilitat del nou centre escolar com a molt tard per al setembre de l’any
2013.
 
Amb aquest objectiu el Govern municipal anterior va instar els canvis en el planejament urbanístic
necessaris per poder disposar, el més aviat possible, del solar per a la nova escola i va incloure la
construcció  del  nou  centre  en  els  convenis  signats  amb  el  Govern  de  la  Generalitat  sobre
construccions escolars els anys 2009 i 2010. En aquest darrer conveni quedava recollida la data de
setembre  de  2013  com  a  inici  de  les  classes  en  la  nova  escola.  En  aquests  moments  està
pràcticament finalitzat el procés administratiu de modificació urbanística i per tant es podrà posar a
disposició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  el  solar  per  a  la  construcció  de
l’escola.
 
És doncs en consideració de tot això, i amb l’objectiu de poder escolaritzar correctament en el nou
centre als alumnes de l’escola Joan Coromines, que el Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de
Mataró presenta la següent proposta de resolució:
 
1.- El Govern municipal accelerarà tot el possible els tràmits urbanístics encara pendents amb la
finalitat  de  poder  lliurar  en  els  propers  mesos,  i  sempre  dins  d’aquest  any,  el  solar  per  a  la
construcció de la nova escola Joan Coromines de manera que pugui entrar en funcionament a l’inici
del curs escolar 2013-2014.
 
2.-  El  Govern municipal,  i  tots  els  grups parlamentaris  amb representació en aquest  consistori,
instaran  el  Govern  de  la  Generalitat  a  incloure  en  els  pressupostos  de  l’any  2012  la  partida
pressupostària necessària per a la construcció de la nova escola.
 

http://www.mataro.cat/web/portal/contingut/noticia/


3.- El Govern municipal vetllarà de manera molt especial pel compliment del calendari previst en el
conveni  signat  amb  la  Generalitat  de  Catalunya  per  a  la  construcció  de  la  nova  escola  Joan
Coromines i dels altres centres escolars necessaris per a la ciutat de Mataró.
 
4.- Traslladar aquest acord a la consellera d’Ensenyament, als diferents grups polítics del Parlament
de  Catalunya,  a  la  comunitat  educativa  de  l’Escola  Joan  Coromines  i  al  Plenari  de  l’Institut
Municipal d’Educació.”



Anexo II
Notícies  »  L’Ajuntament recupera 6,5 dels 13,5 milions d’euros de deute que l’alcalde reclamava a
la Generalitat al novembre 
Data publicació: 14/02/2012 

L’Ajuntament recupera 6,5 dels 13,5 milions 
d’euros de deute que l’alcalde reclamava a la 
Generalitat al novembre
El deute de la Generalitat ha passat de ser de 13,5 milions d’euros al setembre a 8,2 milions d’euros.
En els últims mesos l’Ajuntament ha cobrat o ha obtingut garanties de cobrament de fins a 6,5 dels
milions d’euros que l’Administració catalana devia a l’Ajuntament per la realització de diversos
programes o serveis oferts a la ciutadania.

L’alcalde, Joan Mora, va reclamar públicament al novembre el pagament d’aquest deute arrossegat
de diferents exercicis.

 
En  els  últims  mesos,  la  tresoreria  de  l’Ajuntament  ha  cobrat  2,2  milions  d’euros  i  ha  rebut
confirming per valor de 4,3 milions d’eruos de venciments que es produiran entre gener i abril de
2012. El confirming és un tipus de servei financer ofert per algunes entitats bancàries que consisteix
en gestionar els pagaments d’una empresa als seus proveïdors incloent la possibilitat que el creditor
pugui cobrar les factures amb anterioritat a la data de venciment.
 
Per altra banda, entre setembre i desembre la Generalitat ha adquirit nou deute amb l’Ajuntament
per valor d’1,2 milions d’eruos, de manera que el deute ascendeix actualment a 8,2 milions d’euros.
 
 
Els pagaments 
 
Entre els diners pagats per la Generalitat hi ha 1,5 milions d’euros per a l’Institut Miquel Biada , 0,5
milions d’euros dels plans d’ocupació i 0,2 milions d’euros del fons de cooperació local i altres
conceptes similars.
 
Entre els 4,3 milions d’euros que l’Ajuntament cobrarà per  confirming hi ha els corresponents al
contracte programa de Benestar Social (1,5 milions), l’Escola L'Arboç (1,1 milions) i  la llei de
barris (1,7 milions), entre d’altres.
 
 
Els deutes
 
Els 8,2 milions d’euros de deute no reconegut per la Generalitat  corresponen a conceptes molt
diversos, com ara les subvencions per al manteniment de les escoles bressol i de l’Institut Miquel
Biada,  la transferència per a la millora del transport  urbà, bona part  del contracte programa de
Benestar Social 2011 o bona part de les subvencions de la llei de barris.
 
En el deute nou contret per la Generalitat en el darrer mesos de l’any 2011 hi ha també part de les
subvencions de llei de barris i de l’Escola de Música

http://www.mataro.cat/web/portal/contingut/noticia/


Anexo III
La Vanguardia.     CAT-ESCUELA MAQUINISTA 

El Ayuntamiento redactará el proyecto de la 
Escuela La Maquinista
0 
27/06/2017 12:47 

Barcelona, 27 jun (EFE).- El Ayuntamiento de Barcelona asumirá la elaboración y financiación del 
proyecto ejecutivo para la construcción de la Escuela La Maquinista, mientras se culmina el proceso
de ocupación directa del solar de la calle de Ferran Junoy, donde está previsto el centro educativo.

Así lo ha acordado el consejo de dirección del Consorcio de Educación de Barcelona, en el que 
están representados el Ayuntamiento de Barcelona y la Generalitat de Cataluña.

La decisión tomada ahora mantiene el compromiso de que la dirección de obra y la construcción del
centro educativo La Maquinista continuará a cargo de la empresa de la Generalitat 
Infrastructures.Cat, que trabajará sobre el proyecto encargado y financiado por el Ayuntamiento de 
Barcelona.

Según el consistorio, el objetivo final es acelerar el proceso para dejar atrás el actual centro 
habilitado provisionalmente en barracones, en el distrito de Sant Andreu.

Actualmente, la escuela cuenta con 19 grupos escolares, desde P3 a 6º de Primaria, y todos los 
grupos están completos.

La decisión llega después de que el pasado mes de marzo, el consistorio anunciara que iniciaría los 
trámites urbanísticos de ocupación directa para poder disponer en un plazo de 10 meses de los 
terrenos de la calle de Ferran Junoy, donde está prevista la escuela, un trámite en el que se está 
trabajando para tenerlo listo lo antes posible.

El gobierno de la Generalitat aprobó la dotación presupuestaria de 5,1 millones para la construcción
del nuevo edificio el pasado 6 de junio.

El Ayuntamiento está trabajando en los trámites urbanísticos de ocupación directa iniciados el 
pasado mes de marzo para desbloquear la situación de los suelos donde está prevista la futura 
escuela, que hasta ahora no le ha sido cedidos porque no se ha aprobado el proyecto de 
reparcelación que los ordenará.EFE.
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